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~ . -r. Notulen van de vergadering gehouden op vrijdag 
utt~·: [t1 3 februari 1961, aangevangen 's morgens om tien uur en 's 

/ ~ voortgezet · 
middags 

U-Ij! ----

?)~ Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerman 1 Klompá, Korthals, Luns~ 
Marijnen, De Pous, Van ROOY9 Toxopeus en Visser 
(Afwezig zijn de ministers Cals en Zijlstra) 

Tevens zijn aanwezig de staatssecretarissen 
Van den Berge (punten 8, 10 11 en 12 d), 
Bot (punten 2e, 12a, b en cJ, Van Houten (punt 2), 
De Jong (punten 2e, l2a, b en c), Schmelzer (punt 6) 
en Scholten (punten 11 en 12d) 

Secretaris: J. Middelburg 

2. Buitenlands beleid -
a. Bi 'eenkomst remiers en ministers van Buitenlandse Zaken var - de Zes Nota van de minister van Buitenlandse Zaken dd. 

2 februari 1961, nr. 843; zie notulen m.r. 27 januari 1961, 
punt 2 b) 

Minister Luns heeft omtrent het Duitse standpunt ver
nomen, dat men ten aanzien van de Franse plannen een zekere ver
traging in de besluitvorming zal nastreven en dat verwacht kan 
worden, dat de Duitse delegatie de zes regeringen zal trachter 
te leiden naar de instelling van een studiegroep zonder bindende 
richtlijnen en zonder prejudice 1 maar dat men ook gereserveerde r 
staat ten aanzien van het streven om de activiteit van de E~G in 
Afrika alleen op de vroegere Franse koloniën te richten. Mede 
in verband met de denkbeelden van de Duitse minister van Econo
mische Zaken Erhard over de economische splitsing van Europa 
tussen de Zes en de Zeven is van Duitse zijde gevraagd, dat mi r i
ster De Pous met deze minister een bespreking zal hebben. 

Spreker heeft bezoek gehad van de Fransman Monnet, V 82: 

gezeld door drs. M. Kohnstamm. Bij dit bezoek bleek, dat Monne t 
duidelijk gegrepen was door de Franse denkbeelden en dat hij zeer 
was ingenomen met de nieuwe Amerikaanse regering, waarbij hij illet 
name Bowles en Leddy noemde. Hij verwachtte, dat Amerika tegen 
overbrugging van de kloof tussen de Zes en de Zeven zal zijn, Lct
geen spreker heeft beaamd. Spreker heeft a~een geluisterd en is 
nie~ in discussie getreden o Wat de Amerikaanse houding b~treft ~ 
herlnnert spreker eraan, dat hij vorig jaar de conferentle van l.C 

21 delegaties heeft gepresideerd, waarbij hem door de Arnerikaars~ 
regering lof is toegezwaaid voor zijn leiding en hij is gepolst 

als secretaris-generaal ••• 
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als secretaris-generaal voor de nieuwe OESO, hetgeen hij toen v~
middellijk heeft afgewezen. Het heeft spreker daarom verbaasd te 
constateren, dat op het State Department grote ontstemming best~a t 
over zijn ideeën ten aanzien van de EuropeE samenwerking tussan 
de Zes en de Zeven., Het blijkt echter, d3.t het State Departmer"'-J 
onder de invloed van Bowles tot deze houiing is gekomen. 

Minister Klompé informeert naar de motivering van MO:::ill c-t 
om achter de voorstellen van de Franse president De Gaulle te saan 
staan. Minister Luns antwoordt, dat Monnet De Gaulle niet genoemd 
heefto Zijn redenering was, dat de combinatie van de Zes in be
langrijke mate het samengaan van 3uropa inhoudt. De verhoudingen 
tot Denemarken, Zweden enz. vormen slechts ondergeschikte proble
men met uitzondering van Engeland~ Dit land zou zich echter pas 
bij de Zes aansluiten, als het door de feitelijke ontwikkeling 
ertoe gedwongen wordto 

Staatssecretaris Va,n Houten heeft van de Dui tse . . mbassa-________ o_ 
deur vernomen, dat de Belgische minister Wigny het plan zou hebben 
voor te stellen een Europese coördinator in Brussel te :_c-
noemen; later is uit Brussel ontkent, dat dit in het voor~emen van 
Wigny zou liggeno 

Minister ~~~ deelt mede,dat de minister-president en 
hij enkele besw.ursleden van de Europese Beweging hebben ontvangc:l, 
die een stuk hebben overhandigd, dat een niet onbevredigende in
druk maakt. Spreker heeft 's morgens bericht ontvangen, dat het 
Nederlandse lid van de Hoge Autoriteit van de KSG Spierenburg een 
gesprek heeft gehad over de bijeenkomst op 10 februari met zijn 
Franse collega Lapie. Laatstgenoemde infor~eerde ernaar hoe het 
standpunt van de Nederlandse regering zou zijn, waarop Spierenbu~g 
als zijn persoonlijke mening het volgende kenbaar heeft gemaakt, 
Mocht men van Franse zijde ermede instemmen, dat tot Engeland de 
vraag werd gericht om tot de Europese Gemeenscb - ppen toe te treden 
en aan het verdere: poli ti ele beraad tussen de Zes deel te nemen da .. l 
zou een positieve houding van de Nederlandse delegatie in Parijs 
kunnen worden verwachtu Van de zijde d8r Franse regering is hier
over medegedeeld, dat men niet ongeneigd zou zijn de kwestie v rul 
een uitnodiging aan Engeland op de bijeenkoDst van 10 februari te 
bespreken, als de Nederlandse regering tevoren ahl{oord gaat met Q: 
algemene strekking van de Franse voorstellen (confederatie e.d.). 
Spreker zou naar aanleiding hiervan aan de Fra::1.se regering willel': 
laten weten, dat hij dit van derde zijde heeft gehoord en indien 
dit juist is het volgende hieromtrent kan word6n gezegd. 
Nederland is uiteraard zeer verheugd als Engeland ~ou willen toe
treden tot de Europese Gemeenschappen, m8ar dit zou als conditie 
voor Engel ands deelneL . 19 aan de bespreking in Pari j s voor ons 
onaanvaardbaar zijn. Voorts zal spreker aan baron Van Ittersl~ 
vragen met Spierenburg te sproken over de nutteloosheid van derge
lijke interventies. 

De ~aad verklaart zich hiermede akkoorè. 



ZEER GEHEIM -3- ministerraad 
3-2-1961 

Minister Klompé acht het onbevredigende van de nota 
van 2 februari, dat de Nederlandse delegatie zo in het negatieve 
zou blijven door alleen maar afwijzend op de Franse voorstellen 
te reageren. Spreekster stelt de vraag hoe minister Luns staat 
tegenover de gedachte, dat in het kader van de drie Europese Ge
meenschappen in Brussel met het Europese Parlement erbij een be
gin van een politieke consultatie zou worden voorgesteld. 

Minister Luns beluistert i n de ze vraag ~ _ 
dat de zorg zou liggen bij een gebrek aan organen voor poli t ieke 
consultatie, hetgeen niet het geval is. Op zichzelf heeft spreker 
tegen politieke consultatie in Brussel geen bezwaar, maar hij hee~ 
bij de laatste keer weer gewaarschuwd? dat de Zes niet een tegen
gesteld beleid ~an dat van de andere landen in re NAVO moeten voe
ren (bijv. ten aanzien van Kongo). Bovendien is er geen begin van 
haalbaarheid van deze gedachte bij president De Gaulle. 

Minister Klompé is het ermede eens, dat deze gedachte 
op de conferentie niet haalbaar is, maar zij zou toch als posi
tieve bijdrage ter tafel kunnen worden gebracht. Het is dan een 
kwestie van tactiek; de Fransen zouden de gedachte dan moeten af
wiizen. Dit geeft dan een betere kans aan de instelling van een 
studiegroep als resultaat van de conferentie. 

Minister Luns zou bereid zijn om de gedachte ter tafel 
te brengen, maar er is geen aanleiding om te denken, dat de studie
groep niet zal worden ingesteld. 

Staatssecretaris Van Houten ziet in de gedachte, die 
minister Klompé noemt een element van gevaar, nl. dat men dit van 
Franse zijde zal aangrijpen als eerste stap naar de vorming van 
een politiek secretariaat. Minister De Pous onderkent hetzelfde 
bezwaar. 

De minister-president staat niet zo afwijzend tegenover 
de gedachte van minister Klompé? dit kan van betekenis zijn om 
zichzelf niet te zeer te isoleren. 

Minister Luns wijst erop, dat de Fransen het betrekken 
hierbij van de Europese Commissie afwijzene Institutionalisering 
van de bijeenkomst van de zes ministers van buitenlandse zaken 
(of de zes premiers) wijst spreker zoals hij vorige week heeft be
toogd van de hand. Hij staat op het standpunt, dat een bestendigi r..& 
van de bestaande situatie te verkiezen is boven uitbreiding van de 
splitsing tot het politieke vlak. 

Minister Beerman kan zich aansluiten bij het standpunt 
van minister Klompé; hij ziet niet zo sterk de bezwaren tegen eer 
confederatie. Als een van de grote mogendheden bezwaar heeft teg( l 

het vOlgen van de supranationaló'weg, opent do confedoratieve VI JF 

ook mogGlijkheden. Het verschil met Engeland acht spreker veel e __ 1-

stiger dan de kwestie van de confederatie. 
Minister De Pous is het met het standpunt van minister 

Beerman ten aanzien van de kwestie van de confederatie niet eens . 
De raad verklaart zich vervolgens akkoord met het stanu 

punt in de onderhavige nota, zoals di t door minister Luns nader -~ .. ' 
toegelicht. 

2 b. Jongste ••• 


